

**Gazteentzako Sexu-Informaziorako Bulegoa:
Sexualitatea Libre eta Orain!
Askatasun eta Aniztasun Sexualerako Espazioa,
Aztarna Feminista**

1993an, Ermuko Emakume Gazteok elkartea, Emakumeen Asanbladarekin lankidetzen, **Gazteentzako Sexu-informaziorako Bulegoa** jarri zuen martxan, nagusi zen arau heterosexual matxista eta zurruna gainditzeko asmoz; izan ere, horrek mugatu egiten du denontzat atsegina izango den sexualitateaz gozatzeko eskubidea.

Garai hartako dibulgazio-orri batek honela zioen:

"Sexualitateari buruz ari garenean, ez gabiltza soilik amatasunaz hitz egiten, ezta, jakina, heterosexualitateaz ere, ezta bikotera mugatutako harremanez ere, eta, zalantzarak gabe, ez dugu esaten sexualitatea eta koitoa gauza bera direnik. Sexualitate hitzak horrek baino askoz ere gehiago esan nahi du. Definizioren bat ematekotan, esan daiteke sexualitatea dela 'zeure gorputzaz gozatzea, zuk nahi duzunarekin edo nahi dituzunekin, inolako mugarik gabe', betiere, zurekin harremanetan dauden pertsona edo pertsonak errespetatutz."

Jende gazte asko etorri zen lokalera (800 kontulta, lehenengo 5 hilabeteetan), eta informazioa hezkuntza-zentroetara eraman zen, jardunaldiak eta tailerrak egin ziren... Alabaina, bulegoa ireki eta hiru urtera itxi zen, sorreran izan zuen diru-laguntha desagertu zenean. Itxiera horren aurkako zenbait protesta egin ziren, eta, denetan, Emakume Gazteok elkartea koposatutako abesti bat kantatzen zen. Abesti horretan, bulegoaren zergatia eta helburuak azaltzen ziren, eta itxieraren aurka protestatzen zen. Honela zioen leloak:

*Azken finean guri zuzendurik dago
Eta gazteok erantzungo dugu gogor*

Antolatzen du/Organiza



**Oficina de Información Sexual para Jóvenes:
Sexualitatea Libre eta Orain!
Espacio de Libertad y Diversidad Sexual,
Huella Feminista**

En 1993, el Grupo de Mujeres Jóvenes-Ermuko Emakume Gazteok, en colaboración con Asamblea de Mujeres, puso en marcha la **Oficina de Información Sexual para Jóvenes**, con la intención de superar la rígida norma heterosexual y machista imperante, que limita el derecho a disfrutar de una sexualidad gratificante para todas y todos.

Como se decía en una hoja divulgativa de la época:

"Cuando hablamos de sexualidad no hablamos sólo de maternidad, ni por supuesto sólo de heterosexualidad, ni de relaciones limitadas a la pareja, ni que sexualidad sea igual a penetración. La palabra sexualidad quiere decir mucho más que todo esto. Se podría definir como 'el disfrute de tu cuerpo con quien o quienes tú quieras, sin limitaciones de ningún tipo', siempre y cuando se respete la persona o personas con quienes te relaciones".

Fue muchísima la gente joven que pasó por el local (800 consultas en los 5 primeros meses) y se llevó la información a los centros educativos, se hicieron jornadas, talleres... Sin embargo, la oficina se cerró tres años después de su apertura, al desaparecer la subvención con la que se abrió. Se hicieron varias protestas en contra de este cierre, y en todas ellas se cantaba una canción, compuesta por el propio Grupo de Mujeres Jóvenes - Emakume Gazteok, en la que se explicaba el por qué de la oficina, sus objetivos, y se protestaba por su cierre. El estribillo decía:

*Nos quieren engañar con el planning relacionando sexo y enfermedad
No queremos ser madres, queremos disfrutar! Sexo seguro, tabúes romperás!*

Colabora/Laguntzailea



AYUNTAMIENTO DE LA VILLA DE BILBAO
DIRECCIÓN GENERAL



Gazteentzako Sexu-Informaziorako Bulegoa

Sexu informazio bulegoa zabaltzeko eskuorria. 1993-Ermua. Folleto divulgativo de la Oficina de información sexual para jóvenes.